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Nemohl jsem akceptovat toto drakonické zavázání rozpočtu školství...
   Těmito slovy se ministr Josef Dobeš uklonil na odchodnou. Kdybychom větu podrobili rozboru, zjistili bychom, že
nadužívá cizích slov, používá podivných novotvarů a hodně přehání. Kdyby místo slova „drakonické“, použil slov „hrozné“
nebo „strašné“, mohlo by to na leckterou učitelku působit nemužně, ale aspoň by to bylo o něco přiměřenější. Dobeš
možná své kvinde neobhájil z hlediska větné stavby právě šťastně a ani neobohatil jazyk český jako jeho kolega
Kocourek, když odcházel kvůli „odklonění“. Málokdy však někdo udělal radost tolika lidem, jako Dobeš včera. Kdyby
nemohl najít místo, měl by být doporučen na Santa Clause nebo Ježíška. Dobeš potěšil: - premiéra Nečase, který by
ho stejně chtěl vyhodit, ale patrně by o to svedl souboj s „tím z Hradu“;
            - vysokoškolské učitele, kteří by díky „Dobešově“ reformě, která ve skutečnosti je Nečasova, přišli o část výhod;
            - vysokoškolské studenty, kteří nechtějí platit školné, ačkoliv by prospělo jim i fakultám;
            - liberální veřejnost, která nemohla Dobešovi zapomenout, jak podporoval obskurního Bátoru a prodloužil licenci
zesměšněné právnické fakultě v Plzni;
            - Víta Bártu, bez jehož pokynu by rozhodně nerezignoval, protože ho poslouchal vždy a ve všem.
            Dobešův odchod tedy oslavme umírněným ohňostrojem v souladu se školním řádem.
Zůstalo ale dost otázek.
Není to jen hra? Co když Klaus rezignaci nepřijme a vrátí Dobeše do hry? Co pak Nečas?
            Jak je to se škrty ve školství? Je opravdu rozumné, aby „škrtací orangutan“ sahal na obor, v němž do budoucna
můžeme mít jedinou konkurenční výhodu?
            Jak to bude dál s vysokoškolskou reformou, která je z velké části rozumná? Nevezmou to zpátečničtí rektoři
a levičáčtí studenti jako pečeť vítězství svých protestů?
            Kdo přijde po Dobešovi? Někdo z Věcí veřejných? A koho tam najdete? Snad Víta Bártu?
            Co kdyby to byl konečně někdo, kdo věci rozumí a není úplně zaslepený? Třeba jeden z rozumnějších šéfů
rebelujících pedagogů? Ať ukážou, co umějí.
            Co bude Dobešův pád znamenat pro rovnováhu ve vládě? Pokud to bylo předem domluveno, což je
pravděpodobné, pak nic. Ale co když ne? Dobeš je přeci jen impulzivní jako učitelka hudební školy.
            Je jeho odchod jen začátkem dalších vyhazovů z vlády? Premiér přeci už na jaro vyhlásil jakýsi úklid.
            A otázka poslední, leč nejdůležitější: Jakou dostane Dobeš trafiku?


